



TERMS OF REFERENCE

KOMBOA CONSORTIUM: IN-DEPTH ANALYSIS AND DOCUMENTARY VIDEO ON THE IMPACT OF THE Consortium IN COUNTERING THE ANTI- GENDER AND ANTI-RIGHTS MOVEMENT.

(Français ci dessous)

1. INTRODUCTION

Komboa Consortium is a Consortium of funds and one network organization comprised of the African Women's Development Fund (AWDF), Initiative Sankofa d'Afrique de l'Ouest (ISDAO), the Doria Feminist Fund (Doria), Purposeful, and the Strategic Initiative for Women in the Horn of Africa (SIHA). Our name draws on a language justice approach, signaling the coming together of different movements. It translates into "Liberate" (in Swahili).

Each institution in the Consortium exists to resource different communities within the dynamic and broad demographic of African women, girls, and LGBTI and sex workers, with evidence-based and community-informed strategies that advance gender justice and center the experiences of their target communities. Compelled by the feminist values of solidarity and collaboration, within our respective institutional visions is a shared vision for liberated, autonomous, thriving, and safe African girls, women, and gender-diverse peoples.

As a Consortium of funds primarily based on the African continent, primarily led by Africans, we are accountable to African women, girls, and gender-expansive people of all ages. All aspects of our programming and resourcing thus center on African feminists, their knowledge, and advancing gender justice on the continent: we seek to comprehensively resource our partners and allow their knowledge and expertise to inform our programming. Our cultural insights and strategies are infused in our work as regionally-anchored organizations, our collectivist, collaborative approach, and African ways of being and commitment to decolonizing inherent in centering African leadership in the struggle for gender justice.

2. PURPOSE OF THE ASSIGNMENT

The purpose of this assignment is to develop two video documentaries depicting why the consortium exists, what issues the consortium focuses on and showcasing the impact of the consortium. The final product will be used for advocacy and communication purposes.

The Komboa Consortium is seeking to undertake an in-depth analysis and documentation process that will creatively capture innovative approaches utilised by our consortium members to showcase the intricate aspects of who we are, what works and how, qualitative and quantitative impact as well as scalable lessons in countering the anti-rights and anti gender rights movement in Africa and the Middle East. The video will include quotes, stories, illustrations and statistics to underscore the impact of the consortium.

3. OBJECTIVES OF THE DOCUMENTATION

To digitally document and produce two videos (one in-depth and one short video) depicting the purpose of the consortium, what issues the consortium focuses on and showcasing the impact of the consortium.

4. SCOPE OF WORK

The consultant/firm is expected to undertake the following tasks in line with the objective:

- Production of two videos according to available script (videography, editing, audio balancing, sub-titling, format exporting, archiving raw and edited work etc.) according to the Consortium 's standards. All videos produced must be of the highest quality to adequately represent the organization. The optimal standards are: 1080 25p/1080 29.97p or 30p. All material should be shot in 16:9, HD 1080.
- The consultants/firm shall use their own HD quality video camera and professional editing software
- Edit the footage in line with the script agreed and approved by the Komboa Consortium focal person and produce a professional quality package / report / PSA of broadcast quality
- Record and edit narration / voice over where needed in according with guidance from relevant Komboa focal person
- Embed subtitles in different languages in the video as per need;
- Audio balance the final product and convert it in formats for use on web
- Conduct interviews with selected Komboa Consortium members and external partners.
- Ensure that release forms are signed and that consent is duly sought with additional sensitivity to visual documentation.
- Include appropriate Komboa Consortium branding and crediting of Komboa Consortium ownership for the produced videos.
- Work closely with the Knowledge Management Committee to shape the final product

5. APPROACH AND METHODOLOGY

The consultant/firm is expected to conceptualise a methodology, in consultation with the Komboa Consortium, to identify creative feminist approaches for showcasing impact. In addition, the consultant/firm is expected to design tools to guide data generation and compilation of the final products.

6. EXPECTED OUTPUTS / DELIVERABLES

a. Deliverables

The Komboa consortium expects the following:

- Two high quality videos in line with the available script
- Compliance with the established deadlines for submission of deliverables
- English/French/Arabic subtitles - on an as needed basis
- Demonstration of high standards of work with the Komboa Consortium partners

b. Reporting guidelines

The consultants/firm will report to the Knowledge Management team, who will regularly communicate with the consultants/firm and provide feedback and guidance on their performance and all other necessary support to achieve objectives of the assignment, as well as remain aware of any upcoming issues related to consultants or firms' performance and quality of work. All activities and deliverables undertaken by the consultants/firm shall be discussed and planned in consultation with The Komboa Consortium. The consultants/firms are expected to deliver each component of the workplan electronically.

7. MANAGEMENT OF PRODUCTION OF GUIDELINE

The Komboa Consortium's Knowledge Management's Committee will oversee execution of this work and coordinate the day to day activities. The four-member committee will establish a mechanism for administrative and technical support including compiling and forwarding all the necessary project documents and any other logistical arrangements that are required. The Consortium will be responsible for funding the exercise and for disseminating the videos and conducting any other follow ups that might arise.

8. CONSULTANT'S/FIRM PROFILE AND QUALIFICATION

KOMBOA Consortium is seeking to engage a consultant/firm with in-depth understanding and experience communication on social justice and gender justice issues. We expect the following:

- The consultant/firm must be able to demonstrate extensive experience in producing social and gender justice work related documents and/or video documentaries for international and regional organisations with the aim of reaching both regional and international audiences.
- Demonstrated experience of conception, production and editing of mini video documentaries and PSAs;
- At least five years of experience in videography/video editing, experience of editing
- Experience of working on women's rights and gender justice in Africa and the Middle East is essential
- Excellent photograph and video editing skills and experience
- Masters level qualifications in Gender and Women's Studies, Research and Public Policy, Development Studies or Social Science preferred.
- Experience in development communication
- Proficiency in written and spoken English and French is essential.

9. PROPOSED BUDGET AND TIME FRAME

The production of the video impact stories is expected to be carried out within 30 working days

in the month of August to September 2024. This period includes submission of the final products to the Komboa Consortium. After submitting the initial draft video to the consortium, we will get back to the consultant/firm with comments within agreed dates. The Consultant/firm will integrate all comments received and submit the final products before or by the deadline.

The Komboa Consortium will provide the necessary resources for this exercise including key staff time. It will cover all expenses related to this exercise. The following are the proposed budget breakdown for the study:

- Consultancy fees
- Any other unforeseen expense previously validated by the KOMBOA Consortium

10. How to Apply

To apply, please send the following to faith@sihanet.org and abena@awdf.org no later than 23:59 PM UTC on 8 August 2024

1. A concept note demonstrating your understanding of the TOR and your proposed approach
2. The CVs of all team members
3. Your technical and financial/budget proposals
4. One example of a relevant video that the consultant/s/firm have worked on recently
5. A Cover email - Email subject header: Application: XXXXX Consultancy which sets out what excites you about this piece of work and why you're applying.

—

Français ci-dessous

Consortium KOMBOA

TERMES DE RÉFÉRENCE

**Consortium KOMBOA : ANALYSE APPROFONDIE ET VIDÉO DOCUMENTAIRE
SUR L'IMPACT DU COLLECTIF DANS LA LUTTE CONTRE LE MOUVEMENT
ANTI- GENRE ET ANTI-DROIT.**

1. INTRODUCTION

Le Consortium Komboa est un consortium de fonds et réseau d'organisations composée du Fonds Africain pour le Développement de la Femme (AWDF), de l'Initiative Sankofa d'Afrique de l'Ouest (ISDAO), de Doria Feminist Fund (Doria), de Purposeful et de l'Initiative stratégique pour les femmes de la Corne de l'Afrique (SIHA). Notre nom s'inspire d'une approche linguistique de

la justice, signalant la réunion de différents mouvements. Il se traduit par "Libérer" (en swahili).

Chaque institution du consortium existe pour fournir des ressources à différentes communautés au sein de la dynamique et vaste population des femmes, des filles et des personnes LGBTQI et les travailleuses du sexe, avec des stratégies fondées sur des évidences et informées par la communauté qui font progresser la justice en matière de genre et centrées sur les expériences de leurs communautés cibles. Motivées par les valeurs féministes de solidarité et de collaboration, nos institutions respectives partagent une vision commune de la libération, de l'autonomie, de l'épanouissement et de la sécurité des filles, des femmes et des personnes LGBTQI et les travailleuses du sexe,

En tant que collectif de fonds principalement basé sur le continent africain, principalement dirigé par des africain-e-s, nous sommes redevables devant les femmes, les filles et les personnes de tous les âges qui sont ouvertes aux questions de genre. Tous les aspects de notre programmation et de nos ressources sont donc centrés sur les féministes africaines, leurs connaissances et l'avancement de la justice en matière de genre sur le continent : nous cherchons à fournir des ressources complètes à nos partenaires et à permettre à leurs connaissances et à leur expertise d'influencer notre programmation. Nos idées et stratégies culturelles sont intégrées dans notre travail en tant qu'organisations ancrées au niveau régional, dans notre approche Consortium et collaborative, dans les modes d'être africain-es et dans l'engagement à décoloniser inhérent au fait de centrer le leadership Africain dans la lutte pour la justice entre les sexes.

2. OBJECTIF DE LA MISSION

L'objectif de cette mission est de développer deux (02) documentaires vidéos décrivant la raison d'être du consortium, les questions sur lesquelles le consortium se concentre et l'impact du consortium. Le produit final sera utilisé à des fins de plaidoyer et de communication.

Le Consortium Komboa cherche à entreprendre une analyse approfondie et un processus de documentation qui capturera de manière créative les approches innovantes utilisées par les membres de notre consortium pour présenter les aspects complexes de qui nous sommes, ce qui fonctionne et comment, l'impact qualitatif et quantitatif ainsi que les leçons extensibles dans la lutte contre le mouvement anti-droit et anti-genre en Afrique et au Moyen-Orient. La vidéo comprendra des citations, des histoires, des illustrations et des statistiques pour souligner l'impact du consortium.

3. OBJECTIFS DE LA DOCUMENTATION

Documenter numériquement et produire deux vidéos (une vidéo approfondie et une vidéo courte) décrivant l'objectif du consortium, les questions sur lesquelles le consortium se concentre et présentant l'impact du consortium.

4. ÉTENDUE DES TRAVAUX

Le(s)/la consultant-e-s/entreprise devra entreprendre les tâches suivantes conformément à l'objectif :

- Produire deux vidéos selon le script disponible (vidéographie, montage, équilibrage audio, sous-titrage, exportation des formats, archivage des travaux bruts et montés, etc.) Toutes les vidéos produites doivent être de la plus haute qualité pour représenter adéquatement l'organisation. Les normes optimales sont les suivantes 1080 25p/1080 29.97p ou 30p. Tout le matériel doit être tourné en 16:9, HD 1080.

- Utiliser leurs propres caméras vidéo de qualité HD et un logiciel de montage professionnel.
- Monter les séquences conformément au script convenu et approuvé par la personne de contact du collectif de Komboa et produire un ensemble, un rapport ou un message d'intérêt public de qualité professionnelle, digne d'une émission de télévision.
- Enregistrer et éditer la narration / la voix off si nécessaire selon les conseils de la personne de référence de Komboa concernée
- Intégrer des sous-titres en différentes langues dans la vidéo selon les besoins ;
- Équilibrer l'audio du produit final et le convertir dans des formats utilisables sur le web.
- Mener des entretiens avec des membres sélectionnés du collectif Komboa et des partenaires externes.
- S'assurer que les formulaires de décharge sont signés et que le consentement est dûment demandé avec une sensibilité supplémentaire pour la documentation visuelle.
- Inclure l'image de marque appropriée du collectif Komboa et créditer la propriété du collectif Komboa pour les vidéos produites
- Travailler en étroite collaboration avec le comité de gestion des connaissances pour façonner le produit final.

5. APPROCHE ET MÉTHODOLOGIE

Le(s)/la consultant-e-s/entreprise devra conceptualiser une méthodologie, en consultation avec le collectif Komboa, afin d'identifier des approches féministes créatives pour montrer l'impact. En outre, Le(s)/la consultant-e-s/entreprise devra concevoir des outils pour guider la génération de données et la compilation des produits finaux.

6. RÉSULTATS ATTENDUS / PRODUITS LIVRABLES

a. Produits livrables

Le collectif Komboa attend les éléments suivants :

- deux (02) vidéos de haute qualité conformes au script disponible
- Le respect des délais fixés pour la soumission des produits livrables
- Sous-titres anglais/français/arabes - selon les besoins
- Démonstration d'une grande qualité de travail avec les partenaires du Komboa Consortium .

b. Lignes directrices pour l'établissement des rapports

Le(s)/la consultant-e-s/entreprise rendront compte à l'équipe de gestion des connaissances, qui communiquera régulièrement avec le(s)/la consultant-e-s/entreprise et leur fournira un retour d'information et des conseils sur leurs performances et tout autre soutien nécessaire pour atteindre les objectifs de la mission, et se tiendra au courant de tout problème à venir lié aux performances du/de le/la(s) consultant-e-s/entreprise et à la qualité de leur travail. Toutes les activités et tous les produits livrables entrepris par le(s)/la des consultant-e/entreprise doivent être discutés et planifiés en consultation avec le Komboa Consortium . Le(s)/la consultant-e-s/entreprise sont censé-e-s fournir chaque élément du plan de travail par voie électronique.

7. GESTION DE LA PRODUCTION DE LA LIGNE DIRECTRICE

Le comité de gestion des connaissances du Komboa Consortium supervisera l'exécution de ce travail et coordonnera les activités quotidiennes. Le comité, composé de quatre membres, mettra en place un mécanisme de soutien administratif et technique, y compris la compilation et l'envoi de tous les documents nécessaires au projet et toute autre disposition logistique requise. Le collectif sera responsable du financement de l'exercice, de la diffusion des vidéos et de tout autre suivi nécessaire.

8. PROFIL ET QUALIFICATION DU/DE LA CONSULTANT.E/ENTREPRISE

Le Consortium KOMBA cherche à engager un-e/des consultant-e-s ou une entreprise ayant une compréhension et une expérience approfondie de la communication sur les questions de justice sociale et de justice de genre. Nous attendons les éléments suivants

- Le(s)/la consultant-e-s/entreprise doit pouvoir justifier d'une grande expérience dans la production de documents et/ou de documentaires vidéo liés à la justice sociale et à l'égalité entre les hommes et les femmes pour des organisations internationales et régionales, dans le but d'atteindre des publics régionaux et internationaux.
- Expérience avérée de la conception, de la production et du montage de mini-documentaires vidéo et de messages d'intérêt public ;
- Au moins cinq ans d'expérience en vidéographie/édition vidéo, expérience de l'édition.
- Une expérience de travail sur les droits des femmes et la justice en matière de genre en Afrique et au Moyen-Orient est essentielle.
- Excellentes compétences et expérience en matière de photographie et de montage vidéo
- Diplômes de niveau master en études sur le genre et les femmes, en recherche et politiques publiques, en études sur le développement ou en sciences sociales, de préférence.
- Expérience en matière de communication sur le développement
- La maîtrise de l'anglais et du français, tant à l'oral qu'à l'écrit, est essentielle.

9. BUDGET ET CALENDRIER PROPOSÉS

La production des vidéos d'histoires d'impact devrait être réalisée dans un délai de 30 jours ouvrables au cours du mois d'Août à Septembre 2024. Cette période inclut la soumission des produits finaux au Komboa Consortium . Après avoir soumis le projet initial de vidéo au consortium, nous reviendrons vers le(s)/la consultant-e-s/entreprise avec des commentaires dans les délais convenus. Le(s)/la consultant-e-s/entreprise intégrera tous les commentaires reçus et soumettra les produits finaux avant la date limite.

Le Komboa Consortium fournira les ressources nécessaires à cet exercice, y compris le temps de travail du personnel clé. Il couvrira toutes les dépenses liées à cet exercice. La ventilation du budget proposé pour l'étude est la suivante :

- Frais de consultation
- Toute autre dépense imprévue préalablement validée par le Consortium KOMBOA

10. COMMENT POSTULER

Pour postuler, veuillez envoyer les documents suivants à, faith@sihanet.org et abena@awdf.org au plus tard à 23:59 PM UTC le 8 Août 2024

1. Une note conceptuelle démontrant votre compréhension des termes de référence et de l'approche que vous proposez.
2. Les CVs de tous les membres de l'équipe
3. Vos propositions techniques et financières/budgétaires
4. Un exemple de vidéo pertinente sur laquelle le(s)/la consultant-e-s/entreprise a/ont travaillé-s récemment
5. Un courriel d'accompagnement avec comme objet du courriel : Candidature : XXXXX Consultation qui explique ce qui vous intéresse dans ce travail et pourquoi vous postulez.